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Protokół nr 7/2024 
posiedzenia Komisji 
Budżetu i Finansów 
z 12 grudnia 2024 r.  
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 

 
Przewodnicząca Komisji, p. Bernadeta Hordejuk otworzyła posiedzenie Komisji Budżetu  
i Finansów Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, przywitała Członków Komisji  
i pozostałych uczestników posiedzenia. Przewodnicząca Komisji stwierdziła quorum.  
 
Obecni Członkowie Komisji:  
 
Hordejuk Bernadeta – Przewodnicząca Komisji  
Sobierajski Tadeusz – Wiceprzewodniczący Komisji  
Chyl Marek  
Piątek Anna 
Politewicz Tadeusz 
Warot Paweł Piotr  
Wisowaty Bogusław 
 
Nieobecni Członkowie Komisji: 
Andruszkiewicz Piotr 
 
2.  Przyjęcie porządku posiedzenia.  
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Członkowie Komisji otrzymali zaktualizowany 
porządek posiedzenia. Został on rozszerzony o punkt 3 h., który otrzymał brzmienie: „projekt 
uchwały w sprawie udzielenia gminie wiejskiej Szczytno pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony przeciwpożarowej, polegającego na zakupie 
nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej Trelkowo”. 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek posiedzenia. 
  
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
1. Otwarcie posiedzenia; 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia; 
3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych: 

a. projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2024-2043; 

b. projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2024 
rok; 

c. projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na lata 2025-2042; 

d. projekt uchwały w sprawie budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2025 rok; 
e. projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, które 

w 2024 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego; 
f. projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Giżyckiemu, Ostródzkiemu, Piskiemu, 

Gołdapskiemu, Oleckiemu, Mrągowskiemu, Bartoszyckiemu, Iławskiemu, Działdowskiemu, 
Nowomiejskiemu, Ełckiemu, Olsztyńskiemu oraz Gminie Miejskiej Lidzbark Warmiński 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadań bieżących związanych  



2 

z prowadzeniem w 2025 roku Powiatowych Bibliotek Pedagogicznych oraz Miejskiej 
Biblioteki Pedagogicznej w Lidzbarku Warmińskim; 

g. projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na rok 2025; 

h. projekt uchwały w sprawie udzielenia gminie wiejskiej Szczytno pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony przeciwpożarowej, 
polegającego na zakupie nowego średniego samochodu ratowniczo gaśniczego dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej Trelkowo. 

4. Przyjęcie Protokołu Nr 6/2024 z dn. 14.11.2024 r.; 
5. Sprawy różne; 
6. Zakończenie posiedzenia. 
 
3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych: 
a. projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2024-2043; 
b. projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

na 2024 rok; 
 
Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz omówiła w/w projekty uchwał wraz  
z autopoprawkami przyjętymi przez Zarząd Województwa. 

Skarbnik Województwa poinformowała, że w ramach projektu uchwały w sprawie zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2024-2043 
dokonuje się zmiany pierwszego załącznika. Nowe brzmienie otrzymuje załącznik pn. „Wieloletnia 
Prognoza Finansowa Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2024-2043”. Drugi załącznik 
pn. Wykaz przedsięwzięć realizowanych przez Województwo Warmińsko-Mazurskie w latach 2024-
2036” nie ulega zmianie. 
 
Skarbnik Województwa wyjaśniła, że w ramach projektu uchwały dokonuje się aktualizacji 
niektórych zapisów w związku z planowanymi korektami budżetu na 2024 r. Omówiła zmiany 
dotyczące przedsięwzięć oraz zmiany limitów wydatków na przedsięwzięciach kontynuowanych, 
zawarte w projekcie uchwały i autopoprawce do w/w projektu.  
 
Skarbnik Województwa zaznaczyła, że autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w WPF 
na lata 2024-2043 obejmuje zmianę nie jednego, a dwóch wcześniej wspomnianych załączników.  
 
Skarbnik Województwa wyjaśniła przyczynę zmniejszenia limitu wydatków i nawiązała do planów 
wcześniejszej spłaty kredytów zaciągniętych przez Województwo. 
 
Kontynuując, Skarbnik Województwa poinformowała, że w ramach projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2024 rok, jak również  
w autopoprawce do tego projektu, proponuje się zwiększenie planu dochodów i zwiększenie planu 
wydatków oraz zmiany w planie dochodów i w planie wydatków. Wspomniane zmiany powodują 
konieczność zmiany załączników. 
 
Nowe brzmienie otrzymują załączniki:   
• pn. „Zestawienie planowanych kwot dotacji dla podmiotów należących do sektora finansów 
publicznych udzielanych z budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2024 roku”; 
• pn. „Plan dochodów w łącznej kwocie rachunku dochodów samorządowych jednostek budżetowych 
prowadzących działalność na podstawie ustawy o systemie oświaty i wydatków nimi finansowanych 
na 2024 rok”. 
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W dalszej części wypowiedzi Skarbnik Województwa szczegółowo omówiła zmiany w planie 
dochodów i planie wydatków oraz przedstawiła zmiany w planie wydatków dotyczące przeniesienia 
środków między paragrafami oraz działami w celu dostosowania zapisów do bieżących potrzeb 
departamentów Urzędu oraz podległych jednostek. 
 
Omawiając autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie, Skarbnik 
Województwa zwróciła uwagę, że zawiera ona zmniejszenie planu dochodów i zmniejszenie planu 
wydatków. Różnica w kwotach wskazuje na to, że zmienia się wynik budżetu i powiększa się 
nadwyżka budżetowa. Powodem tego jest fakt, że zmniejszenie dochodów jest większe niż 
zmniejszenie wydatków. Te oszczędności łącznie z wolnymi środkami będą wchodziły w skład 
kwoty przeznaczonej na przedterminową spłatę wspomnianego kredytu. Ponadto, następuje 
konieczność zaktualizowania odpowiednich załączników: 
• pn. „Zestawienie planowanych kwot dotacji dla podmiotów należących do sektora finansów 
publicznych udzielanych z budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2024 roku”; 
• pn. „Plan dochodów w łącznej kwocie rachunku dochodów samorządowych jednostek budżetowych 
prowadzących działalność na podstawie ustawy o systemie oświaty i wydatków nimi finansowanych 
na 2024 rok”; 
• pn. „Zadania inwestycyjne (roczne i wieloletnie) przewidziane do realizacji w 2024 roku”; 
• pn.”Dotacje dla beneficjentów realizujących programy, projekty lub zadania z udziałem środków,  
o których mowa w art.5 1 pkt. 2 i 3 ustawy o finansach publicznych w 2024 roku”; 
• pn. „Przychody i rozchody budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2024 roku”; 
• pn. „Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 
zadań zleconych odrębnymi ustawami w 2024 roku”. 
 
Następnie Skarbnik Województwa szczegółowo omówiła zmiany w planie dochodów i planie 
wydatków zawarte w autopoprawce do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa 
na 2024 r. 
 
Skarbnik Województwa omówiła sytuację finansową Województwa w kontekście zaciągniętych 
kredytów i zobowiązań. Wśród korzyści związanych z wcześniejszą spłatą kredytu wymieniła m.in. 
zmniejszenie wydatków związanych z obsługą długu i skrócenie okresu kredytowania. Zaznaczyła, 
że zmniejszenie zadłużenia nie tylko poprawia sytuację finansową Województwa i pozycję 
zajmowaną w ratingach banków, ale również działa pozytywnie na jego całościowy wizerunek.  
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2024-2043 wraz z 
autopoprawką. 
 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały wraz z autopoprawką głosowało 5 Członków Komisji, 
przeciw – 1, wstrzymało się – 1. 
 

       Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 1 
 
Przewodnicząca Komisji, p. Bernadeta Hordejuk poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2024 rok wraz  
z autopoprawką. 
 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały wraz z autopoprawką głosowało 5 Członków Komisji, 
przeciw – 1, wstrzymało się – 1 
                                                                                               Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 2 
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c. projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na lata 2025-2042; 

d. projekt uchwały w sprawie budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2025 rok; 
 
Skarbnik Województwa omówiła projekt uchwały w sprawie budżetu Województwa na 2025 r. 
odnosząc się do następujących zagadnień: 

 Dochody budżetu województwa (bieżące i majątkowe); 
 Wydatki budżetu województwa (bieżące i majątkowe); 
 Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z poszczególnych zakresów, m.in. 

administracji rządowej, zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego, zadań realizowanych na mocy porozumień z organami 
administracji rządowej; 

 Wydatki na zadania inwestycyjne;  
 Wydatki majątkowe na zadania realizowane w ramach Programu Polski Ład; 
 Planowany deficyt i źródło jego sfinansowania; 
 Ustalenie kwoty planowanych przychodów i rozchodów; 
 Ustalenie wielkości dochodów i wydatków; 
 Zestawienie planowanych kwot dotacji; 
 Rezerwy budżetowe (ogólna i celowa); 
 Upoważnienia Zarządu Województwa.  

 
Nawiązując do budżetu na 2025 rok, Skarbnik Województwa podkreśliła, że Województwo nie 
będzie korzystało z kredytu bankowego. Jest to już trzeci rok bez zaciągania kredytu,  
a do zbilansowania budżetu wystarczyły wolne środki. Ponadto Skarbnik Województwa poruszyła 
temat środków na przewozy kolejowe i autokarowe, dotacji podmiotowych dla instytucji kultury oraz 
Programu rozwoju infrastruktury sportowej w województwach. 
 
Skarbnik wyraziła opinię, że jest to budżet bezpieczny, gwarantujący pełną realizację zadań  
i finansowanie inwestycji. 
 
Radny, p. Bogusław Wisowaty, w odniesieniu do wspomnianego Programu rozwoju infrastruktury 
sportowej w województwach przyznał, że jego zdaniem wkład własny jednostki samorządu 
terytorialnego w wysokości 40% na realizację zadania objętego w/w programem jest zbyt wysoki. 
Sytuacja finansowa wielu samorządów nie pozwoli na skorzystanie z tych środków. 
 
Skarbnik Województwa odpowiedziała, że Samorząd Województwa nie ma wpływu na decyzje 
podejmowane na poziomie Ministerstwa Sportu i Turystyki. 
 
Radny, p. B. Wisowaty zapytał, kto określił wysokość kwoty, która miałaby być w takim przypadku 
przeznaczona przez Województwo i czy jest możliwość zwiększenia. 
  
Skarbnik Województwa odpowiedziała, że kwotę jej określa Ministerstwo Sportu i Turystyki, a jej 
zwiększenia w ramach realizacji tego programu zabraniają przepisy. 
 
Radny, p. Marek Chyl dodał, że te projekty najprawdopodobniej będą dotyczyć mniejszych 
inwestycji. 
 
Radna, p. Anna Piątek, w odniesieniu do projektu budżetu województwa, zapytała o zaplanowane 
wydatki na instytucje kultury. W projekcie budżetu zawarto kwotę 545 tys. zł., związaną z pomocą 
finansową dla jednostek samorządu terytorialnego na zadania z zakresu kultury. Zapytała, w jakiej 
formie te jednostki mogą się zgłaszać.  
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Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Berenika Oklińska odpowiedziała, że Samorząd 
Województwa udziela pomocy indywidualnie samorządowi, który się zgłosi. Potrzeb jest więcej niż 
możliwości finansowych. W momencie, gdy jest to przedsięwzięcie istotne z punktu widzenia 
regionu, Samorząd Województwa udziela pomocy w formie dotacji celowej. 
 
Radna, p. A. Piątek zapytała, czy zdarzyła się sytuacja, że pomoc w takiej formie otrzymywały małe 
samorządy gminne. 
 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji odpowiedziała, że tak. Najważniejszym kryterium jest 
wydarzenie istotne z punktu widzenia regionu, skupiające kilka gmin. W przypadku, gdy Zarząd 
Województwa uzna, że taka pomoc powinna być przekazana, projekt uchwały w tej sprawie 
kierowany jest do radnych województwa. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji, p. Tadeusz Sobierajski zapytał o tzw. „gilotynę finansową” i obcięcie 
dochodów. Dodał, że nie zostało powiedziane, że dotyczy to tylko 2025 r.  
 
Skarbnik Województwa potwierdziła, że ustawa w art. 87. przewiduje, że dotyczy to roku 2025, czyli 
pierwszego roku, kiedy dochody liczone są w nowy sposób. Zdaniem Skarbnik Województwa dla 
naszego województwa jest to dobry zapis. Nowa ustawa uwzględnia specyficzne potrzeby 
województw: potrzeby wydatkowe i rozwojowe, a także bierze pod uwagę takie czynniki jak sieć 
dróg wojewódzkich i potrzeby ekologiczne. Dodała, że nowa ustawa o dochodach wywiera większy 
nacisk na PIT, a mniejszy na CIT. Zdaniem Skarbnik Województwa ten sposób naliczania jest dla 
naszego województwa bezpieczniejszy. 
  
Przewodnicząca Komisji, p. Bernadeta Hordejuk, zapytała o inwestycje ze środków europejskich  
na kwotę 665 mln zł: jaki procent tej kwoty stanowią środki europejskie, a ile wynosi wkład własny. 
 
Skarbnik Województwa odpowiedziała, że w budżecie nie ma rozgraniczenia na środki własne  
i środki europejskie, wymagałoby to przeliczenia. Wszystkie dane podane są w wykazach 
przedsięwzięć dołączonych do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o planowane kwoty dotacji podmiotowych dla instytucji kultury. 
Dodała, że z tego co rozumie, plan finansowy na kolejny rok jest ustalany na bazie 30 września roku 
poprzedniego. 
 
Skarbnik Województwa odpowiedziała, że plan wyjściowy jest na 30 września, ale bazuje  
na projekcie z 1 stycznia 2024 (projekt) – 1 stycznia 2025 i to są plany porównywalne. W ciągu roku 
pojawia się bardzo wiele zmian. Niektóre z nich są okazjonalne i nie mogą być brane pod uwagę. Pod 
uwagę nie może być brany również stan z 30 września. 
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że dynamika dotacji w instytucjach kultury jest bardzo różna. 
W planie dotacji, biorąc pod uwagę lata 2024 i 2025, uwzględnione są wszystkie pozycje dotyczące 
wynagrodzenia (np. nagrody jubileuszowe). Przewodnicząca dodała, że nie ma takiej rotacji 
pracowników, żeby nie można było zaplanować nagród jubileuszowych i zapytała dlaczego nie są 
one od razu zaplanowane w funduszu wynagrodzeń. Przewodnicząca Komisji zapytała, dlaczego 
kwota na najniższe wynagrodzenia zostawiana jest w rezerwie, a nie od razu planowana  
w wynagrodzeniach, co jest obowiązkiem.    
 
Skarbnik Województwa odpowiedziała, że rezerwa przeznaczona jest na odprawy emerytalno-
rentowe i nagrody jubileuszowe. Przyznała, że rzeczywiście można by pominąć nagrody 
jubileuszowe, natomiast zapewnione są one w rezerwie dlatego, że część instytucji kultury w swoich 
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regulaminach miała zapisy przyznające nagrodę jubileuszową w wysokości kilkukrotnie wyższej niż 
wynika to z kodeksu pracy. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała, jaki mamy na to wpływ jako samorząd. Instytucje kultury 
posiadają osobowość prawną, ale jak wynika z danych, Samorząd przeznacza niemal 100% środków 
na ich funkcjonowanie.  
 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Berenika Oklińska odpowiedziała, że jeśli chodzi  
o obowiązki organizatora, to Zarząd Województwa opiniuje zgodnie z ustawą regulamin 
organizacyjny jednostki, natomiast statut zatwierdzony jest przez Sejmik Województwa. Regulamin 
wynagradzania nie ma prawa być zaopiniowany przez Zarząd. 
 
Skarbnik Województwa dodała, że należy odróżnić od siebie dwa pojęcia: „wynagrodzenia”  
i „podwyżka wynagrodzeń”. Dodała, że w budżecie województwa zapewnia się pokrycie 100% 
kwoty podwyżek, nie całych wynagrodzeń. 
 
Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że z zestawienia, które otrzymała, wynika, że oprócz jednej 
jednostki, która otrzymuje dotacje z Ministerstwa Kultury, niemal 100% z dotacji podmiotowej 
przeznaczane jest na wynagrodzenia, a reszta na pozostałą działalność. 
 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji odpowiedziała, że tak, ale nie do końca tak musi być, 
gdyż w ubiegłych latach jednostki mogły wykazywać, że dają 80% tych środków, natomiast 20% 
dotacji przeznaczają na bieżącą działalność. Zależy to od tego, jak do tej kwestii podejdzie 
księgowość. Jednostki planistyczne, na podstawie wytycznych do budżetu przedstawionych przez 
Zarząd, złożyły w określonym terminie, czyli na początku września, odpowiednie załączniki. 
Jednostki zgłaszały płacę minimalną. Dane będą poddawane weryfikacji. Jeśli chodzi natomiast o 
nagrody jubileuszowe i odprawy emerytalne, jednostki zostały zmobilizowane do tego, aby 
regulaminy wynagrodzenia były tożsame z ustawą o organizowaniu i prowadzeniu działalności 
kulturalnej. Prawo jednak stanowi, że instytucja może mieć te wskaźniki wyższe i te procenty mogą 
być wyższe.  
 
Przewodnicząca Komisji zapytała, czy w przypadku ustalenia przez jednostkę „jubileuszówki”  
w wysokości sześciokrotności poborów, to czy taka kwota będzie uruchomiona z rezerwy przez 
Samorząd. 
 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji odpowiedziała, że w tym przypadku z budżetu 
województwa jednostka otrzyma tyle, ile wskazują przepisy, a różnicę w kwocie wskazanej  
w regulaminie będzie musiała pokryć z własnych środków. W wytycznych do budżetu ujęty jest 
zapis, że z Samorządu Województwa, jednostki dostaną tylko i wyłącznie środki zgodnie z ustawą  
o organizowaniu prowadzenia działalności kulturalnej. W przypadku, gdy zgodnie z regulaminem 
jednostki zostanie wypłacona wyższa kwota niż określona w ustawie, wówczas jednostka 
odnotowuje stratę bilansową. Nie jest ona pokrywana przez Samorząd. 
  
Przewodnicząca Komisji zapytała, ile procent pracowników w instytucjach kultury ma najniższe 
krajowe wynagrodzenie, według wiedzy Departamentu Kultury i Edukacji. 
 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji odpowiedziała, że na 766 pracowników, 330 ma 
minimalną płacę. Dane dotyczą 12 instytucji kultury. 
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w takim razie z góry wiadomo, ilu osobom trzeba będzie 
dopłacić. 
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Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji odpowiedziała, że nie są znane różnice i jednostki kultury 
doskonale o tym wiedzą. Z tego powodu, niemalże już od 1 stycznia, dyrektorzy jednostek 
wprowadzają te zmiany. Gdy jest już przyznany budżet, jednostki dzielą na raty dotacje podmiotowe 
i z reguły ta pierwsza rata jest właśnie po to trochę większa w styczniu, żeby można było 
wprowadzić tę zmianę z wyrównaniem. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała, jak wygląda sytuacja w pozostałych jednostkach i w samym 
Urzędzie Marszałkowskim. 
 
Skarbnik Województwa odpowiedziała, że we wszystkich 20 jednostkach budżetowych minimalne 
wynagrodzenie otrzymują 63 osoby. W Urzędzie Marszałkowskim 25. Liczba etatów wynosi 1663. 
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2025-2042 
 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji, przeciw – 1, 
wstrzymało się – 1 

Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 3 
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie budżetu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na 2025 rok wraz z autopoprawką 
 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały wraz z autopoprawką głosowało 5 Członków Komisji, 
przeciw – 1, wstrzymało się – 1 

Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 4 
 
e. projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

które w 2024 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego; 
 

Skarbnik Województwa omówiła projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego, które w 2024 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego, wraz  
z autopoprawką. Poinformowała, że wydatki niewygasające mają prawo być wydatkowane do 30 
czerwca 2025 r., co określa ustawa o finansach publicznych. Wykaz wydatków obejmuje zadania, 
które są realizowane w większości przez Zarząd Dróg Wojewódzkich.  
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego, które w 2024 roku nie wygasają z upływem roku 
budżetowego wraz z autopoprawką.   
 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały wraz z autopoprawką głosowało 5 Członków Komisji, 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
 

Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 5 
 
f. projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Giżyckiemu, Ostródzkiemu, Piskiemu, 

Gołdapskiemu, Oleckiemu, Mrągowskiemu, Bartoszyckiemu, Iławskiemu, Działdowskiemu, 
Nowomiejskiemu, Ełckiemu, Olsztyńskiemu oraz Gminie Miejskiej Lidzbark Warmiński 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadań bieżących związanych  
z prowadzeniem w 2025 roku Powiatowych Bibliotek Pedagogicznych oraz Miejskiej 
Biblioteki Pedagogicznej w Lidzbarku Warmińskim; 
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Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji omówiła w/w projekt uchwały. Zgodnie z jego treścią 
Województwo Warmińsko-Mazurskie udziela pomocy finansowej w formie dotacji celowej 12 
Powiatom oraz jednej Gminie na realizację zadań związanych z prowadzeniem bibliotek 
pedagogicznych, które w latach 2012-2014 zostały przekazane do prowadzenia samorządom. 
 
Przewodnicząca Komisji dodała, że te biblioteki traktowane są jak placówki oświatowe. Do tej pory 
Samorząd Województwa był pośrednikiem w przekazywaniu subwencji tym placówkom z budżetu 
państwa. 
 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji dodała, że z informacji uzyskanych z Ministerstwa 
Edukacji Narodowej wynika, że jednostki również otrzymują subwencje, więc nie ma podstaw, żeby 
organy prowadzące ubiegały się o całość kosztów od Województwa.  
 
Skarbnik Województwa dodała, że począwszy od tego roku, otrzymujemy jako Województwo 
decyzję ministra o globalnej kwocie subwencji. Nie ma żadnego podziału, nie wydzielono części 
oświatowej.  
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi 
Giżyckiemu, Ostródzkiemu, Piskiemu, Gołdapskiemu, Oleckiemu, Mrągowskiemu, Bartoszyckiemu, 
Iławskiemu, Działdowskiemu, Nowomiejskiemu, Ełckiemu, Olsztyńskiemu oraz Gminie Miejskiej 
Lidzbark Warmiński pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadań bieżących 
związanych z prowadzeniem w 2025 roku Powiatowych Bibliotek Pedagogicznych oraz Miejskiej 
Biblioteki Pedagogicznej w Lidzbarku Warmińskim. 
 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 
 
                        Uchwała stanowi załącznik nr 6 
 

g. projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na rok 2025; 

 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Członkowie Komisji zapoznali się z w/w projektem 
uchwały i w związku z brakiem pytań, poddała go pod głosowanie.  
 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 
 
             Uchwała stanowi załącznik nr 7 
 
h. projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia gminie wiejskiej Szczytno pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony przeciwpożarowej, 
polegającego na zakupie nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej Trelkowo 

 
Pełniący obowiązki Kierownika Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa Publicznego, p. Janusz 
Wiśniewski, omówił w/w projekt uchwały. Poinformował, że zgodnie z jego treścią, Województwo 
Warmińsko-Mazurskie udziela gminie wiejskiej Szczytno z budżetu Województwa na 2024 r. 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej polegającego na zakupie nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej Trelkowo w wysokości 50 tys. zł. Z wniosku wynikało, że użytkowany 
dotychczas pojazd jest z 1990 roku, wymaga częstych napraw i nie zapewnia w sposób zadowalający 
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bezpieczeństwa strażakom ochotnikom biorących udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Ponadto, 
jednostka w Trelkowie od roku 2023 należy do Krajowego Systemu Ratowniczo- Gaśniczego i jest w 
związku z tym częściej wzywana do zadań występujących na terenie gminy Szczytno. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała, co stanie się z wnioskami gmin, które występowały o tę pomoc  
w ciągu tego roku, a jej nie otrzymały. Czy Gmina Trelkowo była na liście tych gmin, czy otrzymuje 
pomoc poza tą listą. 
 
P.O. Kierownika Biura ds. OiBP odpowiedział, że jest to sytuacja dość szczególna, bo chodzi tutaj  
o zakup nowego samochodu. Gmina z różnych źródeł zebrała wszystkie brakujące środki. Kwota 
przekazana przez Samorząd Województwa jest ostatnią, niewielką w stosunku do zebranej kwoty. 
Koszt takiego samochodu to prawie 1 mln 250 tys. zł.  
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 
gminie wiejskiej Szczytno pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania 
w zakresie ochrony przeciwpożarowej, polegającego na zakupie nowego średniego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej Trelkowo. 
 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 
                                                   Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 8 

 
4. Przyjęcie Protokołu nr 6/2024 z 14.11.2024 r.   
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie Protokół nr 6/2024 z dn. 14.11.2024 r. 
 
Za przyjęciem Protokołu głosowało 6 Członków Komisji, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
5.  Sprawy różne 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała wystąpienie przez Komisję Budżetu i Finansów  
z wnioskiem do Zarządu Województwa ws. stworzenia budżetu obywatelskiego. Dodała, że 
obowiązkiem Samorządu jest aktywizowanie społeczeństwa obywatelskiego i pobudzanie 
społeczności do działania. Przewodnicząca przyznała, że ma świadomość, że nie ma możliwości 
zaplanowania na ten cel środków w budżecie na 2025 r., ponieważ nie ma opracowanych zasad  
i szczegółowych regulaminów. W związku z powyższym, zaproponowała, aby Komisja 
przegłosowała wniosek, w którym zobliguje Zarząd Województwa do opracowania szczegółowego 
regulaminu, aby te środki można było zabezpieczyć na 2026 r.  
 
Radny, p. Marek Chyl zaproponował, aby przedyskutować tę propozycję podczas posiedzeń Klubów 
Radnych w celu podjęcia wspólnej decyzji. 
 
Radny, p. Bogusław Wisowaty powiedział, że decyzję powinna podjąć Komisja. To rozwiązanie 
bardzo dobrze funkcjonuje w Ełku. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji, p. Tadeusz Sobierajski powiedział, że uważa, że najpierw Zarząd 
Województwa powinien dokonać analizy, czy jest taka potrzeba i określić możliwości. Dodał, że jeśli 
chodzi o Ełk, takie potrzeby jest łatwiej zdiagnozować niż w przypadku całego województwa, a 
wspomniana przez Przewodniczącą Komisji kwota 2 mln zł, może doprowadzić do niepotrzebnych 
nieporozumień.  
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Przewodnicząca wyjaśniła, że celem wniosku jest zwrócenie się do Zarządu o opracowanie zasad  
i trybu, natomiast to, czy środki będą i w jakiej wysokości, to już będzie propozycją ze strony 
Zarządu. Dodała, że zdaje sobie sprawę, że tych środków może nie być np. w związku z trudną 
sytuacją finansową, a kwota którą podała jest wystarczająca w jej odczuciu. 
 
Przewodnicząca Komisji poddał pod głosowanie wniosek Komisji Budżetu i Finansów: 
 
„Komisja Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego zwraca się do 
Zarządu Województwa o opracowanie zasad, trybu i regulaminu budżetu obywatelskiego w 2025 r.” 

 
Za pozytywnym przyjęciem wniosku głosowało 4 Członków Komisji, przeciw-2, wstrzymało się - 1  
 
Przewodnicząca Komisji zwróciła się do Członków Komisji z prośbą o zgłaszanie tematów do Planu 
Pracy Komisji na 2025 r.  
 
6. Zakończenie posiedzenia. 

 
Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodnicząca Komisji zakończyła posiedzenie Komisji Budżetu  
i Finansów w dniu 12 grudnia 2024 r. 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
    Budżetu i Finansów 
 

             Bernadeta Hordejuk 
 
Sporządziła: 
Karolina Nikiel 
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Załącznik nr 1 
do Protokołu nr 7/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu  
i Finansów, 12.12.2024 r. 
 
 
 

Uchwała Nr 7/47/24 
Komisji Budżetu i Finansów 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

 
opiniująca projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2024-2043. 
 
Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 
 

§ 1. 
 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
 

§ 2. 
 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 
 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 
 

  Przewodnicząca Komisji 
 Budżetu i Finansów 

 
           Bernadeta Hordejuk 
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Załącznik nr 2 
do Protokołu nr 7/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu  
i Finansów, 12.12.2024 r. 

 
 
 

Uchwała Nr 7/48/24 
Komisji Budżetu i Finansów 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

 
opiniująca projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2024 rok. 
 
Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 
 

§ 1. 
 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
 

§ 2. 
 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 
 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
 Budżetu i Finansów 

 
           Bernadeta Hordejuk 
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Załącznik nr 3 
do Protokołu nr 7/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu  
i Finansów, 12.12.2024 r. 

  
 

 
 

Uchwała Nr 7/49/24 
Komisji Budżetu i Finansów 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

 
opiniująca projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2025-2042. 
 
Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 
 

§ 1. 
 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

§ 2. 
 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 
 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
 Budżetu i Finansów 

 
           Bernadeta Hordejuk 
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Załącznik nr 4 
do Protokołu nr 7/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu  

          i Finansów, 12.12.2024 r 

 

 

Uchwała Nr 7/50/24 
Komisji Budżetu i Finansów 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

 
opiniująca projekt uchwały w sprawie budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
2025 rok. 
 
Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 
 

§ 1. 
 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
 

§ 2. 
 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 
 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
 Budżetu i Finansów 

 
           Bernadeta Hordejuk 
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Załącznik nr 5 
do Protokołu nr 7/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu  

         i Finansów, 12.12.2024 r 

 

 

Uchwała Nr 7/51/24 
Komisji Budżetu i Finansów 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

 
opiniująca projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego, które w 2024 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
 
Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 
 

§ 1. 
 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz  
z autopoprawką. 
 

§ 2. 
 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 
 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
 Budżetu i Finansów 

 
           Bernadeta Hordejuk 
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Załącznik nr 6 
do Protokołu nr 7/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu  

         i Finansów, 12.12.2024 r 

 

Uchwała Nr 7/52/24 
Komisji Budżetu i Finansów 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

 
opiniująca projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Giżyckiemu, Ostródzkiemu, 
Piskiemu, Gołdapskiemu, Oleckiemu, Mrągowskiemu, Bartoszyckiemu, Iławskiemu, 
Działdowskiemu, Nowomiejskiemu, Ełckiemu, Olsztyńskiemu oraz Gminie Miejskiej Lidzbark 
Warmiński pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadań bieżących 
związanych z prowadzeniem w 2025 roku Powiatowych Bibliotek Pedagogicznych oraz 
Miejskiej Biblioteki Pedagogicznej w Lidzbarku Warmińskim. 
 
Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 
 

§ 1. 
 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

§ 2. 
 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 
 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
 Budżetu i Finansów 

 
           Bernadeta Hordejuk 
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Załącznik nr 7 
do Protokołu nr 7/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu  

         i Finansów, 12.12.2024 r 

 

 

Uchwała Nr 7/53/24 
Komisji Budżetu i Finansów 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

 
opiniująca projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na rok 2025. 
 
Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 
 

§ 1. 
 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

§ 2. 
 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 
 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
 Budżetu i Finansów 

 
                      Bernadeta Hordejuk 
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Załącznik nr 8 
do Protokołu nr 7/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu  

         i Finansów, 12.12.2024 r 

 

 

Uchwała Nr 7/54/24 
Komisji Budżetu i Finansów 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

 
opiniująca projekt uchwały w sprawie udzielenia gminie wiejskiej Szczytno pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony przeciwpożarowej, 
polegającego na zakupie nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej Trelkowo. 
 
Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. Warm.-
Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 
 

§ 1. 
 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

§ 2. 
 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 
 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
 Budżetu i Finansów 

 
                     Bernadeta Hordejuk 

 

 


